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Temat który chciałbym poruszyć w niniejszym piśmie jako Radny Miasta Chełmna,

dotyczy braku odpowiedniego oświetlenia chodników przy blokach od nr l do nr 7 na
osiedlu Mikołaja Kopernika w Chełmnie. Jest to problem bardzo istotny, gdyż wykonana
modernizacja oświetlenia osiedla przez Urząd Miasta w latach poprzednich, polegała tylko
na wymianie słupów oraz lamp oświetleniowych, bez rozważenia możliwości instalacji
dodatkowych punktów świetlnych. Skutkiem tego mamy nowe lampy, które są zapewne
energooszczędne ale emitują niestety niewystarczającą ilość światła potrzebną do
bezpiecznego poruszania się po osiedlu w godzinach wieczornych i nocnych. Ilość lamp
zainstalowanych w pobliżu bloków od numeru 1 do 7 jest niewystarczająca, ponadto
brak punktów świetlnych które doświetlą przejścia pomiędzy poszczególnymi klatkami
schodowymi jak to ma miejsce np. przed klatkami schodowymi blokówM.Kopernika 8, 9 i
10 ( zdjęcia w załączniku do niniejszego pisma ). W mojej ocenie myślą przewodnią
wykonanej modernizacji oświetlenia osiedla była przede wszystkim oszczędność na jak
najmniejszym ponoszeniu kosztów energii elektrycznej ale niestety odbija się to kosztem
bezpieczeństwa mieszkańców osiedla M.Kopernika jak również mieszkańców budynków
sąsiednich, którzy również przemieszczają się chodnikami na osiedlu w godzinach
wieczornych lub nocnych. Zdjęcie które wykonalem w późnych godzinach wieczornych
przy budynku M.Kopernika [ które załączam do niniejszego pisma, obrazuje ciemności
jakie panują na osiedlu M.Kopernika przed blokami od nr 1 do nr 7 na odcinku chodników
pomiędzy poszczególnymi klatkami schodowymi.

Na uwagę zasługuje fakt, że przy wejściu do każdego korytarza klatki schodowej
zainstalowane są punkty świetlne które zapalają się w godzinach wieczornych. O ile pełnią
funkcję wspomagającą oświetlenie z lamp - są niewystarczające do bezpiecznego
przemieszczania się chodnikami wzdłuż w/w budynków na osiedlu, gdyz punkty zapalają
się na krótką chwilę tuż przed wejściem do korytarza klatek schodowych i nie doświetlają
przejścia do kolejnej klatki.

Mając na uwadze uzasadniony interes oraz bezpieczeństwo mieszkańców osiedla
M.Kopernika jak również rozważając koszty takiego przedsięwzięcia udałem się w tej
sprawie razem z Przewodniczącym Rady Miasta Panem Markiem Olszewskim - do prezesa



Spóldzielni Mieszkaniowej w Chełmnie Pana Andrzeja Łaniec, który zarządza większością

budynków mieszkalnych na osiedlu M. Kopernika. Temat został gruntownie

przedyskutowany z Panem prezesem, czego efektem była deklaracja woli współpracy w

zakresie wypracowania odpowiedniego porozumienia, mającego na celu wspólne

wykonanie zadania doświetlenia osiedla M.Kopernika z Urzędem Miasta. Propozycja

którą przedłożyliśmy jako radni dotyczyła zainstalowania 2 dodatkowych lamp

oświetleniowych przy chodniku każdego z bloków od nr l do nr 6 umożliwiającym

doświetlenie dojścia do poszczególnych klatek schodowych. Podjęte dzialania przyczynia

się zdecydowanie do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców tego osiedla a szczególnie

naszych seniorów którzy mogą obawiać się wieczornego wyjścia z mieszkania z uwagi na

swoje bezpieczeństwo ( ryzyko przewrócenia się, potknięcia czy zaczepienia przez osobę

postronną ).
Z uwagi na to, że zadanie polegające na uzupełnieniu oświetlenia przy bloku M.

Kopernika 7 zostało wpisane do zadań inwestycyjnych na 2024 rok pozostaje skupienie się

na doświetleniu chodników przy blokach od nr l — 6. Mówimy zatem o zakupie, montażu i

podłączeniu łącznie 12 dodatkowych słupów z punktami świetlnymi.

Reasumując zwracam się z prośbą o zajęcie stanowiska przez Pana Burmistrza w

przedmiotowejsprawie.
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